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„Én már nem vagyok e világban …” – mondja Jézus a főpapi imájában. Az én elképzelésem szerint 
olyasmit jelent, hogy ő már egy másik létezési módban volt, nem a földi dimenziókban létezett, 
amikor ezeket a mondatokat mondta. Már nem ebben a világban létezett. 

„Nem azt kérem, hogy vedd el őket a világból, hanem hogy óvd meg őket a gonosztól.” 

Tehát nem kell kivonulnunk a világból, hanem – úgy tűnik, a nehezebb utat kell járnunk –, benne kell 
maradnunk. Túl egyszerű lenne a világot egységesen gonosznak, sötétnek jellemezni. A világ kevert. 
Van benne sok gonoszság –Jézus kéri az Atyát, óvjon meg bennünket a gonosztól –, és van benne sok 
jóság, szépség is. Azért nehezebb így a földi utunk, mert meg kell tanulnunk megkülönböztetni a 
gonoszat és a jót, a hamisat és az igazat. 

A világból számos módon ki lehet vonulni, nemcsak úgy, ha elvonulok egy lakatlan szigetre. Például, 
ha azt mondom: „Én nem politizálok, a politika mocskos dolog, a politikusok mind gazemberek, távol 
tartom magam ettől a világtól, szavazni sem megyek el.” Sajnos, valóban sok gazember van közöttük, 
és sok hamisság van a politikában, de a témához jobban értő testvérek segítségével nagy vonalakban 
el lehet igazodni. Kicsit pozitív hozzáállással észre lehet venni a közéletben tevékenykedő tisztességes 
embereket is. És az is igaz, könnyebb észrevenni a politikusok kirakatba kerülő negatívumait, mint a 
saját magam kis gazemberségeit. Mert ahogyan én élek vagy a szeretteim élnek, az természetesnek, 
mindennapinak, elfogadottnak, tűnik, meg sem látom a magam és a barátaim gazemberségeit. 

Tulajdonképpen a közélet szereplői nem szárnyas angyalok, ők is gyarló emberek. Reprezentálják azt 
a társadalmat, amelyik megválasztja őket. Úgy gondolom, minél becsületesebb, önzetlenebb egy nép, 
annál nagyobb esély van rá, hogy a vezetői között is a becsületes, önzetlen emberek leszenek 
többségben. Itt jön be a Jézust követők szerepe. Minél inkább sikerül átkovászosítani a társadalmat, 
azaz a jézusi értékekre tanítani az embereket, annál nagyobb az esélye, hogy a jó emberek kerülnek a 
magasabb pozíciókba is. 

Tehát benne kell élnünk a világban, érzékelni a gondját, baját, örömeit, ugyanakkor a Jóistenre figyel-
ve óvakodnunk kell attól, hogy a gonosz erők sodorjanak magukkal. 

• Kivonulok a világból, vagy benne élek? 

• Hogyan sikerül úgy benne élni a világban, hogy minél kevésbé szennyeződjek be? 
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